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REFERAT 
 

Institutrådsmøde 8. februar 2022, Institut for Psykologi, SDU 
 
Deltagere: 

• Institutleder, Professor Susanne S. Pedersen (Formand) 
• Lektor Christian Gerlach (Næstformand) 
• Professor Kaya Roessler  (forlod mødet kl. 14.00) 
• Lektor Lotte Huniche 
• Lektor og Studieleder Ulrich Kirk (suppleant) (afbud) 
• Lektor Mette Elmose Andersen (afbud) 
• Uddannelsessekretær Charlotte Dickmeiss (forlod mødet kl. 14.00) 
• Specialkonsultent Thorbjørn Hertz Jensen 
• Ph.d.-studerende Martin Mau 
• Studerende Trine Banzon (fraværende) 
• Studerende Leila Sabanovic 
• Studiekoordinator Anne-Christina Nielsen (referent) 

 
 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde (6/9 2021) 

Godkendt 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 

 
3. Orientering fra Institutleder 

• T.O. Studenterrepræsentant træder ud af Institutrådet (Inge Skjold Burkal) 
– rekruttering af ny?  
Det er medlemmer af den valggruppe, som det udtrædende medlem 
tilhører, der kan/skal indstille et nyt medlem til rektoral udpegning. Leila 
følger op og vil tage Psykrådet med på råd. En evt. indstilling kan sendes pr. 
mail til Anne-Christina Nielsen. 

• T.O. Vice-Institutleder varetager Institutleder posten i perioden 1. marts til 
30. juni (Delegationsskrivelse fra Dekanen) 

• Regionalisering af uddannelserne 
Susanne præsenterede den del af planerne, der er relevant for IfP. Disse har 
tidligere ligeledes været præsenteret på et seniormøde. Der er d. 10. februar 
2022 planlagt et møde for ansatte på IfP, hvor de har mulighed for at stille 
spørgsmål til disse planer til dekan Ole Skøtt og sekretariatsleder Merete 
Munk, da beslutningen om ny uddannelser er truffet af fakultetets ledelse. 

• Præsentation af ny mødestruktur 
Susanne præsenterede forslag til ny mødestruktur på IfP. Disse har tidligere 
ligeledes været for forskningslederne ift input og præsenteret på et 
seniormøde samt et institutmøde. Forslaget udspringer bl.a. af et ønske om 
at fremme kulturen på IfP, men også af at bruge forskningsgrupperne på en 
anden måde, herunder bedre muligheder for at alle fra junior til senior bliver 
hørt og inddrages. Et af tiltagene er et forslag om en konference hvert andet 
år, hvor studerende også kan bidrage. Evt. forslag til dette og andre 
arrangementer i forslag kan sendes til Susanne, som vil gemme dem i en 
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forslagsbank. Herefter fulgte en diskussion af principperne for brug af 
overhead fra eksterne projekter, samt en diskussion af hvilke platforme, der 
kan bruges til kommunikation om ikke-fag (modul-)relaterede emner mellem 
ansatte og studerende. Umiddelbart findes en sådan platform ikke (ud over 
mails). Når man kender det endelige format på det nye MitSDU (studerende) 
og SDUnet (ansatte), skal det undersøges om og i givet fald, hvordan disse 
evt. kan bruges til formålet. 

 
4. Orientering fra studenterrepræsentanterne v. Leila 

Den forgangne periode har mest været præget af eksamen. Derudover har 
omlægning til online-undervisning i februar på fag med tilstedeværelse også 
fyldt en del blandt de studerende. Anne-Christina orienterede om, at 
studieledelens tanker bag beslutningen, samt at emnet også er taget op i 
studienævnet og vil blive behandlet på studienævnsmøder i foråret. 
 

5. Lærings og undervisningsmiljø 
Punktet fra Mette Elmose udskydes til næste møde, idet Mette ikke kunne 
deltage. 

 
6. Orientering:  

På en forespørgsel om man som medlem af institutrådet havde forslag til emner, 
der kunne behandles i rådet, svarede Anne-Christina: Muligheden for at få 
institutrådets feedback på de mange studenterrelaterede undersøgelser, der 
laves – Dimittendundersøgelse, Evaluering af hele uddannelsen, 
Studiemiljøundersøgelsen. I alle tilfælde skal studienævnet lave handleplaner, 
og jeg tænkte at det kunne være givtigt at få institutrådets feedback herpå. Der 
var ingen yderligere kommentarer hertil. Susanne nævnte kort APV for ansatte 
studentermedhjælper og at det var ærgerligt, at kun én studentermedhjælp var 
intersseret i at deltage i et møde, hvor APV blev gennemgået sammen med 
Instituttets arbejdsmiljørepræsentanter.  
 
Psykologpraksisser lukket ned: Susanne orienterede kort om, at IfP har afbrudt 
samarbejdet om praktik med enkelte private psykologpraksisser. 

 
7. Eventuelt 

Det skal besluttes, hvad man skal bruge institutrådet til (Christian) – udskydes til 
næste møde. Ellers intet til dette punkt.  
 

Punkter til dagsorden for næste møde 
- Det skal besluttes, hvad man skal bruge institutrådet til (Christian) – skal på 
dagsordenen som første punkt. 
- Gensidig forventningsafstemning mellem studerende og undervisere. 
- Lærings- og undervisningsmiljø 




